
Protokół Nr IX /2011 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 28 kwietnia 2011r. 

 

IX Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

28 kwietnia 2011r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1.  

Ad. 1  

Otwarcie IX Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1430. Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich obecnych na sesji. W sesji uczestniczyli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Sekretarz Powiatu - Roman Sosnowski,  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Radna Sejmiku Województwa Warmińsko – Mazurskiego - Jolanta Szulc, 

- Zastępca Dyrektora oddziału olsztyńskiego Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad - Roman 

Grzelka, 

- Prezes Zarządu Rejonowego PCK w Nowym Mieście Lubawskim - Ewa Pielak, 

- pracownik PCK w Nowym Mieście Lubawskim - Halina Klejnowska, 

- Dyrektor „Szpitala Powiatowego sp. z o.o.” - Jan Karwowski, 

- strażacy z Komendy Powiatowej PSP oraz jednostek OSP,   

- dyrekcja, nauczycielki i młodzież z Zespołu Szkół Zawodowych w Nowym Mieście Lubawskim, 

- Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych - Ryszard Kłosowski, 

- pracownicy Starostwa Powiatowego: Andrzej Korecki, Bogdan Cieplak, 

- przedstawiciele mediów lokalnych, 

- pozostali goście.  

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Spóźnili się radni: Stanisław Czajka i Jan Czapliński.  
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Roman Koszewski. Przewodnicząca 

zapytała czy radny Koszewski wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny 

Koszewski wyraził zgodę. Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury 

radnego na sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. „Za” głosowało 14 radnych, 

p. Koszewski wstrzymał się od głosu. 

Na salę obrad weszli: radny Stanisław Czajka oraz Radca Prawny Maciej Sikorski. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad (załącznik nr 3): 

1. Otwarcie IX Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Powiatu.  
6. Wręczenie wyróżnień za udział w V edycji programu „Strażacy w Honorowym 

Krwiodawstwie – Ognisty Ratownik – Gorąca Krew” 2010.  
7. Informacja na temat przystąpienia Zespołu Szkół Zawodowych w NML do kampanii pn. 

„Drugie życie”. 
8. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
9. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
10. Zapoznanie się z rocznym sprawozdaniem finansowym Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście Lubawskim (podjęcie uchwały) 
11. Omówienie aktualnej sytuacji Szpitala Powiatowego  w Nowym Mieście Lubawskim. 
12. Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Nowomiejskiego. 
13. Przerwa 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/10 Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 29.12.2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011-2037 oraz uchwał zmieniających: VI/57/11 z dnia 
11.02.2011r., VIII/70/2011 z dnia 31.03.2011r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
IV/24/10 z dnia 29.12.2010r. w sprawie budżetu powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz 
uchwałach zmieniających: V/33/11 z dnia 26.01.2011r., VI/58/11 z dnia 11.02.2011r. , 
VIII/71/2011 z dnia 31.03.2011r.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego złej sytuacji w rolnictwie. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie zadań 

w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Biskupiec z 

przeznaczeniem na realizację w roku 2011 zadania „Przebudowa drogi gminnej Piotrowice-
Słupnica”. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Biskupiec z 
przeznaczeniem na realizację w roku 2011 zadania „Kształtowanie obszaru przestrzeni 
publicznej w centrum wsi poprzez przebudowę chodników w miejscowości Czachówki, 
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Sumin i Rywałdzik” w części obejmującej budowę chodników przy drogach powiatowych 
we wsi Rywałdzik i Sumin. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Grodziczno z 
przeznaczeniem na realizację  w roku 2011 zadania „Przebudowa drogi gminnej 183031 N 
Ostaszewo-Gronowo (granica gminy) o długości 2,4 km”. 

21. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
22. Sprawy różne. 
23. Zakończenie obrad IX Sesji Rady Powiatu. 

 
Na salę obrad wszedł radny Jan Czapliński. 

Przewodnicząca poinformowała, że z zaproszenia na sesję skorzystali p. Szulc i p. Grzelka, dlatego 

proponuje się, aby po pkt. 6 porządku obrad nastąpiło wręczenie podziękowania dla p. Jolanty 

Szulc. Następnie p. Grzelka przedstawi informację na temat obwodnicy Nowego Miasta 

Lubawskiego. Propozycję przyjęto bez uwag. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. Głosowało 17 radnych, porządek 

obrad przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Powiatu 

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad VIII Sesji był radny Wacław Jabłoński. 

Przewodnicząca poprosiła radnego o zabranie głosu. 

Radny Jabłoński poinformował, że zapoznał się z protokołem, nie wnosi uwag i wnioskuje o jego 

przyjęcie. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr VIII/2011. Głosowało 17 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6  

Wr ęczenie wyróżnień za udział w V edycji programu „Strażacy w Honorowym 

Krwiodawstwie – Ognisty Ratownik – Gorąca Krew” 2010. 

Informację dotyczącą udziału strażaków w V edycji programu „Strażacy w Honorowym 

Krwiodawstwie – Ognisty Ratownik – Gorąca Krew” 2010 przedstawiła p. Halina Klejnowska. 

Informacja stanowi załącznik nr 4. 

Lista wyróżnionych stanowi załącznik nr 5. 

Wręczenia listów gratulacyjnych oraz pamiątkowych pucharów dokonali: Starosta Nowomiejski - 

Ewa Dembek, Przewodnicząca Rady Powiatu - Zofia Andrzejewska, Zastępca Komendanta 

Powiatowego PSP - Leszek Zagórski oraz Prezes Zarządu Rejonowego PCK w Nowym Mieście 

Lubawskim - Ewa Pielak. 

Strażacy opuścili salę obrad. 
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Następnie Starosta wspólnie z Wicestarostą Marcinem Bulińskim wręczyli list gratulacyjny oraz 

wiązankę kwiatów p. Jolancie Szulc. Podziękowali za dotychczasową współpracę oraz wsparcie  

w realizacji przedsięwzięć służących rozwojowi regionu i powiatu w okresie, kiedy p. Szulc 

sprawowała funkcję Wicemarszałka Województwa Warmińsko – Mazurskiego. Wyrazili nadzieję, 

że będąc Radną Sejmiku, p. Szulc nadal będzie aktywnie wspierać nasz powiat, współpracować  

z samorządami gminnymi i powiatowym. 

P. Szulc powiedziała, że zakres jej obowiązków zmienił się i będzie mogła częściej uczestniczyć w 

sesjach powiatowych i gminnych. Podziękowała za uszanowanie jej decyzji o rezygnacji z funkcji 

Wicemarszałka Województwa. Poinformowała, że nadal jest Radną Sejmiku i nadal chciałaby 

współpracować ze wszystkimi samorządami lokalnymi. Wyraziła zadowolenie z faktu, że wiele 

spraw udało się przeprowadzić, osiągnąć zakładane cele. Powiat nowomiejski został zauważony w 

województwie. Okres sprawowania funkcji Wicemarszałka będzie wspominać jako okres swojego 

ogromnego rozwoju, ale również i ciężkiej pracy. Codzienne dojazdy do pracy, wielogodzinne 

zaangażowanie w pracę w Olsztynie, praca na miejscu w Nowym Mieście, nie były łatwe. Jej 

następcą w Zarządzie Województwa jest p. Witold Wróblewski, doświadczony samorządowiec, z 

którym zawsze można się spotkać i rozmawiać o ważnych sprawach dla powiatu i gmin.     

Przewodnicząca o zabranie głosu poprosiła p. Romana Grzelkę – Zastępcę Dyrektora olsztyńskiego 

Oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 

P. Grzelka przeprosił radnych w imieniu dyrektora oddziału p. Mirosława Nicewicza, który nie 

mógł przybyć na sesję, ale oddelegował swojego zastępcę. P. Grzelka zaproponował, że przedstawi 

ogólny proces przygotowawczy do budowy obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. 

Poinformował, że dwa lata temu również gościł na sesji Rady Powiatu, ale od tamtego czasu wiele 

się zmieniło. Wówczas w trakcie opracowywania był raport oddziaływania na środowisko, a 

dokładnie - w trakcie poprawiania. Pracownia projektowa miała spore opóźnienia spowodowane 

m.in. ciężkim wypadkiem autorki projektu. Do końca 2009r. udało się poprawić raport. 

Przygotowana dokumentacja została ostatecznie zatwierdzona. Do realizacji rekomendowano 

wariant przebiegu trasy – wariant 3A. W marcu 2010r. oddział złożył wniosek o wydanie decyzji 

środowiskowej, która została wydana w lipcu 2010r. Do tego czasu wszystko postępowało w miarę 

planowo, poza opóźnieniami przy opracowywaniu raportu oddziaływania na środowisko. Oddział 

nie widział możliwości dalszej współpracy z firmą projektową. Umowę rozwiązano, naliczono 

kary. Nastąpiło to w kwietniu 2010r. Nie wpłynęło to jednak na decyzję środowiskową, która 

została wydana. Niestety, w sierpniu 2010r. do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska 

wpłynęło odwołanie od jednego z mieszkańców Gminy Kurzętnik i do tej pory nie ma 

rozstrzygnięcia co do decyzji środowiskowej. Mimo wielu monitów ze strony oddziału, do tej pory 
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Generalna Dyrekcja Ochrony Środowiska nie rozstrzygnęła odwołania. W międzyczasie oddział 

ogłosił przetarg na opracowanie dalszej części dokumentacji. Niestety, przetarg trzeba było 

unieważnić, ponieważ konieczne było określenie zakresu prac projektowych, wskazanie 

konkretnego wariantu trasy, a nie było nadal rozstrzygnięcia co do decyzji środowiskowej. Na 

chwilę obecną sytuacja wygląda tak, że wybudowanie obwodnicy w tej perspektywie finansowej w 

zasadzie staje się niemożliwe. Prace projektowe powinny trwać już od września 2010r., po to by 

możliwe było w tej perspektywie finansowej: zrealizowanie dokumentacji, uzyskanie pozwolenia 

na realizację inwestycji drogowej, ogłoszenie i rozstrzygnięcie przetargu na wykonawcę prac 

budowlanych, wybudowanie obwodnicy i rozliczenie projektu. W tej chwili nie ma decyzji co do 

dalszego toku postępowania. P. Grzelka stwierdził, że nie są to dobre informacje dla mieszkańców 

powiatu, ale tak wygląda sytuacja. 

Przewodnicząca powiedziała, że zadanie miało być realizowane w Programie Operacyjnym Rozwój 

Polski Wschodniej. Przewodnicząca zapytała czy nadal jest w nim ujęte.  

P. Grzelka odpowiedział, że wg. informacji jakie on posiada, zadanie to nie zostało wykreślone z 

programu.  

Starosta zapytała jaki jest termin na rozpatrzenie odwołania. 

P. Grzelka odparł, że zgodnie z KPA odwołanie powinno być rozpatrzone w terminie 30 dni, w 

przypadkach szczególnie skomplikowanych – w ciągu 2 miesięcy.  

Radny Romuald Koszewski powiedział, że realizacja zadania przeciąga się w czasie. Krajowa 

„piętnastka” jest bardzo obciążona ruchem pojazdów. Radny zapytał, co GDDKiA zamierza zrobić, 

aby udrożnić przejazd „piętnastką” przez Nowe Miasto; jak zamierza pomóc miastu, aby rozwiązać 

ten problem. 

P. Grzelka odpowiedział, że GDDKiA nie rezygnuje w budowy obwodnicy. Faktem jest natomiast, 

że nie uda się zrealizować tego zadania w tej perspektywie finansowej. Po uzyskaniu decyzji 

środowiskowej, oddział przystąpi do dalszych prac. Z informacji jakie posiada p. Grzelka, Program 

Operacyjny Rozwój Polski Wschodniej ma być kontynuowany w przyszłej perspektywie 

finansowej. Jednak ewentualne prace związane z budową obwodnicy na pewno nie rozpoczną się 

wcześniej jak po 2013r. Do tego czasu oddział będzie starał się podjąć prace związane z 

udrożnieniem ruchu przez Nowe Miasto. Rondo wybudowane na skrzyżowaniu ulic Grunwaldzkiej 

i 3 Maja dużo pomogło. Kolejnym punktem, gdzie blokuje się ruch, jest skrzyżowanie z 

sygnalizacją świetlną u zbiegu ulic Jagiellońskiej i Wojska Polskiego. Do tej pory oddział czekał z 

podjęciem prac do czasu, kiedy zostanie wybudowana obwodnica. Tak zrobiono w Mrągowie, 

Gołdapi, Olecku i Ełku. Teraz, kiedy wiadomo, że inwestycja w Nowym Mieście odsunęła się o 
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kilka lat, należy starać się pozyskać środki i podjąć prace projektowe, żeby udrożnić przejazd przez 

Nowe Miasto.  

Radny Koszewski powiedział, że korki są szczególnie uciążliwe dla mieszkańców miasta, którzy 

mają problem z włączeniem się do ruchu drogowego.   

Radna Danuta Mazurkiewicz powiedziała, że sygnalizacja świetlna nie spełnia swojej roli. Miasto 

jest całkowicie zakorkowane od godziny 14. Radna zaapelowała o rozwiązanie problemu 

skrzyżowania z ul. Lidzbarską, gdzie również jest trudno włączyć się do ruchu, gdzie zdarzały się 

nawet wypadki śmiertelne. 

Radna Sejmiku Jolanta Szulc poprosiła, aby p. Grzelka przybliżył sprawę odwołania złożonego 

przez mieszkańca gminy Kurzętnik, bowiem nie wszyscy zdają sobie sprawę z tego, jakie kwestie 

mogą być przyczyną zatrzymania tak ważnej inwestycji. Ważnej nie tylko dla mieszkańców miasta, 

ale i całego powiatu. P. Szulc poprosiła również, aby p. Dyrektor sprecyzował , kiedy można 

spodziewać się działań mających na celu udrożnienie miasta – czy nastąpi to w tym czy następnym 

roku. Chodzi konkretnie o wybudowanie ronda na skrzyżowaniu ulic Jagiellońskiej i Wojska 

Polskiego.  

Przewodnicząca powiedziała, że chodzi o dwa problematyczne skrzyżowania – skrzyżowanie ulic 

Jagiellońskiej i Wojska Polskiego oraz ulic Jagiellońskiej i Lidzbarskiej. W przypadku tego 

drugiego skrzyżowania Zarząd Dróg Powiatowych wystąpił z wnioskiem o uzgodnienie prawo i 

lewoskrętu. Niestety, oddział nie chce wyrazić na to zgody. Kolejna sprawa to konieczność 

wybudowania przejścia w okolicy centrum handlowego (stacja benzynowa, sklep „Polomarket”). 

Koszt samej dokumentacji szacuje się na 100 tys. zł. Jest to coś niebywałego, żeby sama 

dokumentacja była tak droga. Przewodnicząca zapytała o dane z badań natężenia ruchu na krajowej 

„piętnastce”. 

P. Grzelka odpowiedział, że takie badanie wykonywano w ubiegłym roku. Średnioroczny ruch 

pojazdów w Nowym Mieście wynosi 14 tys. pojazdów na dobę. Poza miastem wynosi on 6 tys. zł. 

pojazdów na dobę. Wskazuje to na mieszanie się ruchu miejskiego z ruchem tranzytowym. Z tego 

powodu powstają korki. Dlatego w ubiegłym roku wybudowano rondo w mieście. W miejscu ronda 

już niewiele da się zrobić. Konieczne jest udrożnienie ruchu w miejscu skrzyżowania ze światłami. 

W tym roku oddział wystąpi o środki na wykonanie dokumentacji projektowej na budowę ronda. 

Jednak należy zdawać sobie sprawę z tego, że wykonanie projektu potrwa około roku. Ewentualne 

prace budowlane mogą rozpocząć się nie wcześniej jak w przyszłym roku. P. Grzelka dodał, że ma 

nadzieję, że uda się pozyskać środki finansowe na ten cel, ponieważ sytuacja w tej kwestii nie jest 

najlepsza. Jeżeli natomiast chodzi o argumenty jakie podniesiono w odwołaniu, chodziło o to, o co 
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w większości przypadków  - odwołujący nie chce, aby obwodnica przebiegała w sąsiedztwie jego 

domu, gospodarstwa.  

Przewodnicząca powiedziała, że to chyba nie chodzi o mieszkańca gminy Kurzętnik, tylko o 

mieszkańca Nowego Miasta. Jedynie jego posesja znajduje się na terenie gminy Kurzętnik. 

Zapytała czy chodzi o Kacze Bagno.    

 P. Grzelka odpowiedział, że nie chodzi o Kacze Bagno. Odwołanie złożyła inna osoba – właściciel 

gospodarstwa agroturystycznego na terenie gminy Kurzętnik. Ów mieszkaniec gminy od początku 

aktywnie uczestniczył w spotkaniach na temat wariantów budowy obwodnicy.  

Przewodnicząca zapytała jak to możliwe, że bez mała rok trwa rozpatrywanie odwołania złożonego 

w lipcu 2010r. Zapytała gdzie Rada Powiatu powinna interweniować, żeby przyspieszyć 

rozpatrzenie odwołania.  

P. Grzelka odpowiedział, że pisma należy kierować do Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska.  

Przewodnicząca stwierdziła, że złożenie odwołania, było swego rodzaju wybawieniem dla 

GDDKiA. Niemożliwym wydaje się, żeby tyle czasu rozpatrywać odwołanie. 

P. Grzelka powiedział, że oddział był wzywany do uzupełnienia dokumentacji. Mimo 

wielokrotnych próśb o przyspieszenie procedury, tak to długo trwa. 

Przewodnicząca zapytała o wybudowanie przejścia dla pieszych w okolicy skrzyżowania z ulicą 

Lidzbarską i czy ewentualnie można liczyć o wybudowanie zjazdu. W tym miejscu znajdują się 

grunty będące własnością gminy Kurzętnik, które można wykorzystać na wybudowanie lewoskrętu. 

Przewodnicząca zapytała czy można liczyć, że oddział rozważy tę propozycję, skoro wybudowanie 

obwodnicy odsuwa się w czasie. Na pewno w znacznym stopniu rozładowałoby to natężenie ruchu, 

które jest największe na odcinku Nowe Miasto – Kurzętnik do wysokości stacji paliw.  

P. Grzelka odpowiedział, że oddział będzie starał się pozyskać środki na opracowanie dokumentacji 

projektowej na budowę ronda, które na jakiś czas rozwiązałoby problem, przynajmniej do czasu 

wybudowania obwodnicy. W tej chwili oddział nie ma nawet „złotówki” na prace projektowe. 

Jeżeli takie środki uda się pozyskać, od razu zostanie ogłoszony przetarg na prace projektowe, które 

potrwają około rok. Najbardziej optymistyczny scenariusz jest taki, że prace rozpoczną się w 

przyszłym roku.    

P. Szulc powiedziała, że istotnie procedury prowadzone przez Regionalną i Generalną Dyrekcję 

Ochrony Środowiska są bardzo długie. Nie tylko oddział regionalny GDDKiA boryka się z tym 

problemem, ale także samorząd województwa. Na odpowiedzi na decyzje trzeba czekać kilka 

miesięcy. Tym niemniej należy podjąć starania, aby przyspieszyć procedurę odwoławczą przy 

obwodnicy Nowego Miasta.  

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie pytań do p. Dyrektora. 
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Wicestarosta Marcin Buliński zapytał, jaka jest szansa na wybudowanie chodnika wzdłuż drogi 

krajowej nr 15 od Łąk Bratiańskich do Bratiana. Jest to miejsce bardzo niebezpieczne. Z tym 

problemem GDDKiA bezskutecznie boryka się od kilku lat.  

P. Grzelka powiedział, że opracowując dokumentację, oddział będzie starał się poprawić sytuację 

nie tylko punktowo, ale całościowo. Jeżeli chodzi o chodnik w kierunku Bratiana, na pewno 

konieczne jest poszerzenie pasa drogowego. Należy również rozwiązać kwestię odwodnienia.  

Radny Tomasz Szczepański zapytał czy w przypadku obwodnicy myślano o jednym zjeździe, czy 

jest szansa na dwa zjazdy.  

P. Grzelka odpowiedział, że w wybranym wariancie były przewidziane dwa węzły. 

Radny Wacław Jabłoński powiedział, że swego czasu trwały dyskusje nad tym, czy droga krajowa 

nr 15 ma szansę zyskać miano drogi ekspresowej, co jak wiadomo wiąże się z nakładami 

finansowymi. Radny zapytał jakie kryteria powinna spełnić droga, aby stać się drogą ekspresową.  

P. Grzelka odpowiedział, że o tym decyduje rząd wydając stosowne rozporządzenie. Zarówno 

oddział GDDKiA jak i samorząd województwa, starają się o to od kilku lat. Chodzi o to, aby 

„piętnastka” stanowiła połączenie województwa warmińsko – mazurskiego z województwami 

ościennymi. Faktem jest, że natężenie na tej drodze nie jest tak duże, jak na drogach ekspresowych 

– przykładowo na krajowej „siódemce” natężenie wynosi 18 tys. pojazdów na dobę. Tym niemniej, 

decyzja środowiskowa na budowę obwodnicy zakładała parametry takie, jakie posiada droga 

ekspresowa.  

Wicestarosta powiedział, że z informacji przedstawionej przez p. Dyrektora wynika, że środki na 

budowę obwodnicy są zabezpieczone w programie, ale nie będą wykorzystane. Wicestarosta 

zapytał, na co w takim razie pójdą te środki. 

P. Grzelka odpowiedział, że nie ma jeszcze decyzji na co zostaną przeznaczone środki, ale 

podejmowane są działania, aby wykorzystać je na inne odcinki na terenie województwa 

wymagające remontu. 

Przewodnicząca stwierdziła, że wynika z tego, że Nowe Miasto nie będzie miało ani obwodnicy ani 

ronda. 

P. Grzelka powiedział, że na rondo nie ma jeszcze dokumentacji. Poza tym jest to inna pula 

środków. 

Radny Jabłoński zapytał czy przy pomiarze ruchu drogowego, liczono także ile TIR-ów porusza się 

krajową „piętnastką”, ponieważ to głównie samochody ciężarowe niszczą drogi. 

P. Grzelka odpowiedział, że liczono osobno pojazdy ciężarowe i osobowe, ale nie dysponuje w tej 

chwili szczegółowymi danymi. 

Radny Jabłoński zapytał czy będą likwidowane koleiny na „piętnastce”. 
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P. Grzelka odpowiedział, że jak co roku realizowane będą remonty cząstkowe. 

Przewodnicząca zaapelowała, aby nie odkładać sprawy obwodnicy, ponieważ jeżeli środki pójdą na 

inne odcinki, to już nigdy nie wrócą do Nowego Miasta. 

P. Grzelka odpowiedział, że w tej perspektywie nie wrócą. Trzeba będzie aplikować o środki w 

nowej perspektywie finansowej. Z Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej nalata 

2007-2013, przewidziano budowę czterech obwodnic. Na trzech z nich prace już się kończą, ale 

były bardziej zaawansowane. Na opóźnienie budowy obwodnicy Nowego Miasta nałożyły się 

praktycznie dwie sprawy:  

- prawie rok wykonawca poprawiał raport oddziaływania na środowisko, 

- złożono odwołanie od decyzji środowiskowej. 

Wicestarosta zapytał czy koszty dokumentacji były kosztami kwalifikowanymi. 

P. Grzelka odpowiedział, że oddział nie ma podpisanej umowy o dofinansowaniu, więc trudno 

mówić o kosztach kwalifikowanych. 

Wicestarosta zapytał czy oddział będzie miał środki na opracowanie dokumentacji na przyszłą 

perspektywę finansową. 

P. Grzelka odpowiedział, że przygotowując się do prac w obecnej perspektywie finansowej, oddział 

uzyskał środki na prace projektowe. Ogłoszono nawet przetarg, wybrano projektanta, ale potem 

musiano unieważnić przetarg. Wszystkie terminy były bardzo optymistyczne, ale realne do 

wykonania.   

Radny Andrzej Andrzejewski zapytał ile pieniędzy przepadło, jeżeli chodzi o prace 

przygotowawcze do inwestycji. 

P. Grzelka odpowiedział, że w jego opinii nie są to pieniądze stracone, ponieważ ma nadzieję, że 

decyzja środowiska zostanie jednak wydana i będzie można prowadzić dalsze prace projektowe. Do 

tej pory wydano ok. 600 tys. zł., które zapłacono wykonawcy, z tym że przed sądem toczy się 

proces o kary umowne na kwotę 330 tys. zł. Wykonawcy należy się kara i p. Grzelka ma nadzieję, 

że sąd taką karę zasądzi.  

Przewodnicząca stwierdziła, że o obwodnicy Nowego Miasta mówiono od wielu lat i wygląda na 

to, że nadal ten temat nie zostanie ruszony.  

P. Grzelka odpowiedział, że jeżeli uda się obronić decyzję środowiskową, to opracowanie 

pozostałej części dokumentacji projektowej potrwa około dwóch lat. Jeżeli udałoby się zlecić 

wykonanie w przyszłym roku, to na początku nowej perspektywy finansowej będzie gotowa 

dokumentacja. 

P. Szulc powiedziała, że na pewno wszystkim zależy, aby obwodnica powstała. Jeżeli wszystkie 

samorządy podejmą starania, będą pilotować sprawę, wejdą w kontakt z RDOŚ, w końcu uda się 
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doprowadzić do tego, że obwodnica powstanie. Należy mieć nadzieje, że niedługo powstanie drugie 

rondo w mieście, że ruch się udrożni. Takie zapewnienia składał p. Dyrektor. Być może zmieni się 

kolejność realizowanych zadań, ale ostatecznie zostaną one wykonane.  

Przewodnicząca zapytała czy gdyby mieszkaniec Kurzętnika wycofał odwołanie, to jest szansa na 

dalszą realizację inwestycji. 

P. Grzelka odpowiedział, że takie próby były podejmowane, ale okazały się bezskuteczne. 

Radny Andrzejewski zaapelował, że jeżeli droga krajowa nie będzie remontowana, to może znajdą 

się środki na drogi wojewódzkie. 

P. Szulc odpowiedziała, że z realizacją dróg wojewódzkich są te same problemy, jak z drogami 

krajowymi. RDOŚ nie wyraża zgody na wycinkę drzew na wielu odcinkach dróg wojewódzkich. 

Zastrzeżenia zgłasza również konserwator przyrody. Efekt jest taki, że drogi będą naprawiane tylko 

na pewnych odcinkach, za ogromne pieniądze.  

Radny Andrzejewski powiedział, że chodzi mu szczególnie o drogę z Nowego Miasta przez Tylice 

do Grodziczna. 

P. Szulc powiedziała, że faktycznie ten odcinek jest najgorszy. Z tego co radna pamięta, remont 

tego odcinka nie znajduje się w planach na najbliższą dekadę, ale należy o to monitować. Most 

wyremontowano, a droga została w bardzo złym stanie. 

Radny Andrzejewski zapytał, co Rada Powiatu może zrobić, żeby remont wreszcie 

przeprowadzono. 

P. Szulc odpowiedziała, że na pewno p. Starosta wie jakie działania należy podjąć, gdzie 

monitować itd. W przypadku chodnika w Bratianie, jeżeli gmina zadeklaruje wsparcie finansowe, 

to na pewno Zarząd Dróg Krajowych będzie miał silniejszą kartę przetargową w pozyskaniu 

środków.    

P. Grzelka powiedział, że podobnie jest w przypadku remontów dróg krajowych. Łatwiej 

przeprowadzić inwestycję, kiedy włączają się w to samorządy lokalne. 

Przewodnicząca stwierdziła, że 100 tys. zł. na opracowanie dokumentacji projektowej na przejście 

dla pieszych, to gruba przesada. 

P. Grzelka odparł, że to jest tylko koszt szacunkowy. Po przetargu kwota może być niższa, ale 

należy pamiętać, że nie chodzi tylko o wybudowanie przejścia, ale również całej towarzyszącej 

infrastruktury. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych chce jeszcze zadać pytania gościom. Nikt się nie 

zgłosił. 

P. Grzelka opuścił salę obrad. 



 11

Ad. 7 Informacja na temat przystąpienia Zespołu Szkół Zawodowych w NML do 

kampanii pn. „Drugie życie” 

Pani Katarzyna Idźkowska – Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych w Nowym Mieście Lubawskim 

poinformowała, że w tym roku szkolnym szkoła przystąpiła do kampanii „Drugie życie”. Tematyką 

kampanii są transplantacje. Informacje na ten temat są mało powszechne w społeczeństwie. Celem 

nadrzędnym kampanii jest promocja oświadczeń woli. W ramach kampanii młodzież przygotowała 

prezentację multimedialną oraz scenkę teatralną, którą chciałaby przedstawić na dzisiejszej sesji. 

/wystąpienie młodzieży/ 

P. Szulc poinformowała, że w ubiegłym roku w wojewódzkim szpitalu w Olsztynie powstał 

ośrodek transplantacyjny. W szpitalach mają być powołani koordynatorzy, którzy będą zajmowali 

się wyszukiwaniem potencjalnych dawców narządów. Propagowana będzie również idea 

przeszczepów od dawców żywych m.in. przeszczepy rodzinne. Nasze województwo wzbogaciło się 

również o krwiobus, służący do poboru krwi, a niedawno na potrzeby Lotniczego Pogotowia 

Ratunkowego w Olsztynie został przekazany eurokopter.  

Ad. 8 Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 31 marca do 27 kwietnia 2011r. stanowi 

załącznik nr 6. 

Protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 9, 22 oraz 28 marca 2011r. radni otrzymali  

w materiałach sesyjnych. 

Starosta krótko omówiła sprawozdanie. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radna Danuta Mazurkiewicz powiedziała, że Zarząd nie wyraził zgody na wynajem pomieszczeń dla 

stowarzyszenia mniejszości niemieckiej. Radna poprosiła o więcej szczegółów na temat tej sprawy. 

Starosta odpowiedziała, że Starostwo podpisało umowę z OHP-em na powstanie Młodzieżowego 

Centrum Kariery. Pomieszczenia, które dotychczas zajmowało stowarzyszenie, będą wykorzystane 

właśnie na MCK.  Władze powiatu porozumiały się z Burmistrzem Miasta i w miejscu gdzie obecnie jest 

Biblioteka Publiczna i Miejskie Centrum Organizacji Pozarządowych powstanie Powiatowe Centrum 

Organizacji Pozarządowych. Centrum ma służyć wszystkim organizacjom, które mogą korzystać  

z pomieszczeń nieodpłatnie.    

Radni nie zadali więcej pytań. 

Z sali obrad wyszła p. Szulc. 
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Ad.9 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o składanie wniosków. 

Radna Mazurkiewicz, w związku z informacją przedstawioną przez Dyrektora GDDKiA odnośnie 

obwodnicy, złożyła wniosek o wystosowanie pisma do Dyrekcji Ochrony Środowiska w sprawie 

przyspieszenia procedury odwoławczej.  

Radny Adam Głowacki, w imieniu mieszkańców wsi Nielbark, zwrócił się z prośbą o rozważenie 

remontu drogi powiatowej przez Nielbark. Stan drogi jest fatalny. Należałoby rozeznać jakie są 

szacunkowe koszty remontu i czy można ewentualnie liczyć na wsparcie gminy. 

Radny Andrzej Andrzejewski ponowił wniosek dotyczący wystosowania pisma do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w sprawie remontu drogi wojewódzkiej z Nowego Miasta do Grodziczna. 

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że należałoby również zwrócić uwagę na niebezpieczne przełomy na 

drodze z Biskupca do Łasina. 

Radny Stanisław Czajka zwrócił uwagę na problem z oznakowaniem drogi wojewódzkiej 538 do 

Biskupca (chodzi o ograniczenie tonażu)  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych - Ryszard Kłosowski poinformował, że trzy tygodnie temu 

Starosta wystąpiła w tej sprawie z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich, ale do tej pory nie 

otrzymała odpowiedzi. Ustawienia znaków nikt nie konsultował z ZDP. ZDP poprosił, aby jeżeli w 

przyszłości jakieś drogi będą zamykane czy ograniczany tonaż, ZDW winien powiadomić ZDP i policję 

nowomiejską, żeby wspólnie zaradzić problemowi. P. Kłosowski dodał, że po zimie wszystkie drogi są 

w tragicznym stanie, wiele z nich popękało, także tych niedawno remontowanych. 

Radny Tomasz Szczepański powiedział, że na Zarządzie analizowano temat przebudowy skrzyżowania 

drogi nr 15 z ul. Lidzbarską. Radny zapytał jakie są szacunkowe koszty przebudowy.  

P. Kłosowski odpowiedział, że dokumentację opracowywała firma „DAN” p. Drzycimskiego. Odbyło 

się spotkanie z Z-cą kierownika GDDKiA z Ostródy, wszystko było uzgodnione. ZDP chciało, aby na 

drodze jadąc od strony Gwiździn powstał lewoskręt w kierunku na Kurzętnik i prawoskręt na Nowe 

Miasto oraz trzeci pas ruchu. Kiedy przesłano dokumentację do uzgodnienia do olsztyńskiego oddziału 

GDDKiA, Dyrekcja nie przychyliła się do wniosku, podnosząc, że jest za wąski pas drogowy. Zażądała 

również wybudowania pasa przyspieszenia ruchu. Na tym sprawa stanęła. 

Radny Czajka powiedział, że w sprawie pomocy finansowej ze strony gminy Biskupiec, pani Starosta 

powinna zagwarantować, że Rada Gmina taką uchwałę podejmie.   

P. Kłosowski odpowiedział, że gmina Biskupiec ma już podjętą uchwałę. Przygotowane są umowy, 

zostało założone specjalne konto inwestycyjne. Zdecydowano, że remont drogi Łąkorek za 350 tys. zł. 
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(dofinansowanie z gminy Biskupiec) nie będzie  robiony jako remont drogi, tylko jako przebudowa. 

Gmina czeka tylko na uchwałę Rady Powiatu. 

Radna Mazurkiewicz zapytała czy na odcinku drogi z Biskupca do Piotrowic, jest możliwość wycinki 

drzew. 

P. Kłosowski odpowiedział, że droga Biskupiec – Piotrowice – Kisielice do granicy z powiatem 

iławskim, jest pomnikiem przyrody, jest chroniona prawem. Wycinka drzewa jest możliwa tylko w 

sytuacji, kiedy drzewa utraciło wartości przyrodnicze lub zachodzi okoliczność celu publicznego (np. 

konieczność poszerzenia drogi). Procedura jest długa i bardzo skomplikowana. P. Kłosowski podał 

przykład, że przy moście przed Piotrowicami rosły 2 lipy i 2 dęby. W 2007r. wszczęto procedurę o ich 

wycinkę. Dopiero w sierpniu ubiegłego roku przyszła zgoda na wycinkę.  

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze jakieś wnioski lub zapytania. Radni nie zgłosili więcej pytań. 

Ad. 10 

Zapoznanie się z rocznym sprawozdaniem finansowym Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście Lubawskim (podjęcie uchwały) 

Przewodnicząca poprosiła o krótkie omówienie sprawozdania, a następnie zadawanie pytań. 

W zastępstwie nieobecnego na sesji Dyrektora SP ZOZ p. Marka Lamparskiego, informacji udzielił 

p. Jan Karwowski – Dyrektor „Szpitala Powiatowego Sp. z o.o”. P. Karwowski poinformował, że 

od klika lat przy SP ZOZ funkcjonuje tylko jedna poradnia – Poradnia Chorób Płuc i Gruźlicy przy 

ul. Grunwaldzkiej 3. Głównym celem istnienia SP ZOZ jest jednak obsługa zadłużenia. SP ZOZ 

obsługuje kredyt długoterminowy zaciągnięty w momencie restrukturyzacji zakładu. Na koniec 

2010r. do spłaty pozostało 2.699 tys. zł. (kredyt zaciągnięto w wysokości 3.600 tys. zł.) Zadłużenie 

systematycznie spada. Jednocześnie SP ZOZ obsługuje ugodę z ZUS- em. Zadłużenie wobec ZUS 

zostało ostatecznie spłacone w styczniu 2011r. Rok 2010r. zamknął się strata w wysokości 139.891 

zł., ale strata ta jest skalkulowana i pokrywa się mniej więcej w wysokością amortyzacji. Środki na 

spłatę zadłużenia pochodzą od spółki szpitalnej. Środki te są przekazywane w formie odpłatności z 

tytułu najmu pomieszczeń. Na jedyną poradnię podpisany jest kontrakt z NFZ. W poradni pracuje 

lekarz i pielęgniarka. W SP ZOZ  jest także dyrektor oraz główna księgowa, zatrudniona na umowę 

zlecenie. P. Karwowski poinformował, że w tym roku rozważano możliwość skorzystania z 

rządowego Programu „Plan B -  Ratujmy Polskie Szpitale”. Wysłano zapytanie do Ministra 

Zdrowia czy jest możliwe pozyskanie środków z programu w przypadku nowomiejskiego SP ZOZ. 

Odpowiedź była negatywna. Należałoby się zastanowić nad innym rozwiązaniem problemu, 

ponieważ dalsze utrzymywanie SP ZOZ rodzi niepotrzebne koszty. SP ZOZ powinno być 

zlikwidowane , a całą działalność powinna przejąć spółka. Gdyby to przeprowadzono, można by 

miesięcznie uzyskać oszczędność w wysokości ok. 10 tys. zł.  
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Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie informacji na temat aktualnej sytuacji Szpitala 

Powiatowego. 

P. Karwowski poinformował, że spółka funkcjonuje na takich samych zasadach jak w poprzednich 

latach. Na podstawie kontraktu z NFZ funkcjonuje szpital z czterema oddziałami - wewnętrznym, 

chirurgicznym, zintegrowanym ginekologiczno – położniczo – noworodkowym i dziecięcym oraz 

dodatkowo wydzielonym - oddziałem urologii jednego dnia. Ponadto funkcjonuje izba przyjęć oraz 

ratownictwo medyczne w postaci dwóch karetek: karetki specjalistycznej stacjonującej w Nowym 

Mieście Lubawskim oraz karetki podstawowej stacjonującej w Biskupcu. W ratownictwie 

medycznym szykują się zmiany organizacyjne. Ma powstać jedna dyspozytornia w Olsztynie  

i jedno centrum powiadamiania ratunkowego. Wszystkie zgłoszenia na numery alarmowe będą 

odbierane przez operatorów w Olsztynie i podejmowane dalsze działania. Do końca 2012r.  planuje 

się, że znikną wszystkie dyspozytornie w terenie, także w Nowym Mieście. W 2010r. w oddziałach 

szpitalnych leczono 6.763 pacjentów. Urodziło się 772 dzieci, było 88 zgonów. W ramach izby 

przyjęć i ambulatorium powiatowego udzielono 12.575 porad. W szpitalu prowadzono poradnie 

specjalistyczne. Są to poradnie: kardiologiczna, dermatologiczna, neurologiczna, onkologiczna, 

neonatologiczna, ginekologiczno – położnicza, chirurgiczna, logopedyczna i urologiczna. W 

poradniach udzielono łącznie 23.788 porad. Rok 2010 zakończył się zyskiem netto 209.932,88 zł. 

Wskaźniki ekonomiczne są bardzo dobre. Starcza środków na pokrycie zobowiązań. Płynność i 

rentowność są zachowane na bardzo dobrym poziomie. Spółka spłaca dwa kredyty 

długoterminowe. Jeden kredyt zaciągnięto na zakup nieruchomości przy budowie bloku 

operacyjnego. Drugi kredyt był zaciągnięty na dokończenie budowy bloku operacyjnego.  

Radny Mirosław Galiński powiedział, że miejscowości Boleszyn i Trzcin nie obsługuje karetka z 

Nowego Miasta. Pacjenci są wożeni do szpitala w Działdowie. Jest to bardzo kłopotliwe, ponieważ 

do Działdowa jest słabe połączenie komunikacyjne. Mieszkańcom łatwiej byłoby dojechać do 

Nowego Miasta. 

P. Karwowski powiedział, że ratownictwo medyczne znajduje się w kompetencjach Wojewody. 

Dyrektor szpitala wnioskował, aby obszar działania karetki był inny, ale Wojewoda ustalił, że część 

powiatu – Boleszyn, Świniarc, Zwiniarz, będzie obsługiwana przez karetki z Lidzbarka i Lubawy, 

natomiast karetka z Biskupca będzie obsługiwać miejscowość Kisielice. Obszary działania karetek 

nie pokrywają się z granicami powiatów. chodzi o jak najkrótszy dojazd. Z tego wynikają czasami 

problemy, która karetka ma jechać do pacjenta.  

Radny Szczepański zapytał czy właścicielem spółki szpitalnej jest tylko i wyłącznie powiat. 

P. Karwowski odpowiedział, że jest to spółka ze 100%-owym udziałem powiatu.     

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał o wysokość nadwykonań. 
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P. Karwowski odpowiedział, że nadwykonania wyniosły 448 tys. zł. Być może na początku III 

kwartału uda się odzyskać przynamniej część tej kwoty. NFZ za bardzo nie chce płacić za 

nadwykonania, bo ma bardzo napięty budżet.   

Przewodnicząca zapytała o stratę SP ZOZ, której do tej pory nie było. 

P. Karwowski odpowiedział, że strata występowała co roku. SP ZOZ nie potrzebuje wypracowywać 

zysków, musi mieć jedynie zabezpieczone środki na pokrycie zadłużenia.  

Przewodnicząca powiedziała, że SP ZOZ jest w tej chwili sztucznym tworem. Czy istnieje 

możliwość, żeby spółka przejęła długi SP ZOZ. 

P. Karwowski odpowiedział, że on widzi możliwość przejęcia zadłużenia, ale jednocześnie z 

nieruchomością. Spółka nie musiałaby płacić czynszu do SP ZOZ, od którego trzeba odprowadzać 

podatek do Urzędu Skarbowego. Odpadłyby również koszty zatrudnienia dyrekcji, księgowej. W 

ten sposób udałoby się zaoszczędzić ok. 10 tys. zł. Prowadzenie poradni chorób płuc przejęłaby 

spółka.  

Przewodnicząca poruszyła temat tomografu. 

P. Karwowski poinformował, że spółka, która miała prowadzić usługi związane z tomografem, 

wycofała się. W tej chwili trwają poszukiwania innej chętnej firmy.  

Przewodnicząca zapytała czy wiadomo już ile udało się zebrać z odpisu 1% na Komitet Rozbudowy 

Szpitala. 

P. Karwowski odpowiedział, że taka informacja będzie znana dopiero w sierpniu 2010r.  

Przewodnicząca stwierdziła, że jeśli sprawa tomografu upadnie, Komitet straci swoją 

wiarygodność, ponieważ 1% był zbierany właśnie na zakup tomografu. 

Radny Jan Czapliński zapytał, co się zmieni w zakresie działania ratownictwa medycznego, kiedy 

eurocopter zacznie latać. 

P. Karwowski powiedział, że eurocopter wymaga odpowiedniego lądowiska. W takie lądowiska 

wyposażone są Szpitalne Oddziały Ratunkowe. Nowomiejski szpital nie ma SOR-u. Najbliższy 

SOR znajduje się w Iławie i tam wywożeni są pacjenci. Nowomiejski szpital korzysta z transportu 

lotniczego w sytuacji, kiedy konieczny jest transport pacjenta do placówki szpitalnej, która jest w 

stanie udzielić mu pomocy, a nowomiejska placówka nie jest w stanie jej zapewnić. Do tej pory 

korzystano z tymczasowego lądowiska, którego funkcję pełni boisko. Ale żeby takie lądowisko 

spełniało wymogi, konieczne jest odpowiednie oprzyrządowanie i oświetlenie. Takie lądowisko jest 

obecnie budowane w Brodnicy. Koszt budowy wynosi ok. 6 mln zł.  

Radny Tomasz Szczepański zapytał o wartość księgową spółki. 

P. Karwowski odpowiedział, że obecnie kapitał własny wynosi 2.492.970,11 zł. Kapitał 

początkowy wynosił 50.000 zł. 
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Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma jeszcze pytania. Nikt się nie zgłosił. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych. Uchwałę nr IX/78/2011 (załącznik nr 7) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 11 
Omówienie aktualnej sytuacji Szpitala Powiatowego  w Nowym Mieście Lubawskim 

/informacja została przedstawiona w pkt. 9/ 

Ad. 12 Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Nowomiejskiego 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do przedstawionego materiału. Radni nie 

zgłosili pytań. 

Ad. 13 

Przerwa 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minut przerwy w obradach. 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. Na sali obecnych było 14 radnych (nieobecna 

Starosta Ewa Dembek, radny Andrzej Andrzejewski i radny Adam Głowacki) 

Po przerwie oprócz radnych obecni byli: Halina Bartkowska, Roman Sosnowski, Maciej Sikorski, 

Ryszard Kłosowski, Andrzej Korecki, Bogdan Cieplak. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/10 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 29.12.2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011-2037 oraz uchwał zmieniających: VI/57/11 

z dnia 11.02.2011r. 

P. Skarbnik poinformowała, że ważniejsze zmiany to urealnienie dochodów z komunikacji. 

Rozstrzygnięto także przetarg na „schetynówkę”. Oszczędności przechodzą do budżetu ZDP. Ponad 

80 tys. zł. zostanie przeznaczone na likwidację przełomów. Wskaźniki w WPF nie poprawiają się. 

Wskaźnik ogólnego zadłużenia wynosi 44,14%. Od 2014r. ustalony będzie indywidualny wskaźnik 

zadłużenia dla powiatu. Dlatego budżet trzeba trzymać w ryzach. Jeżeli chce się wejść w nowe 

zadania inwestycyjne, z czegoś trzeba zrezygnować. 

Na salę obrad weszła Starosta oraz radny Głowacki. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr IX/79/2011 (załącznik nr 9) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

IV/24/10 z dnia 29.12.2010r. w sprawie budżetu powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz 

uchwałach zmieniających: V/33/11 z dnia 26.01.2011r., VI/58/11 z dnia 11.02.2011r.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

P. Skarbnik powiedziała, że radna Mazurkiewicz zapytała dlaczego w załączniku inwestycyjnym 

jest zapisana kwota 300 tys. zł. na zadanie inwestycyjne (budowa drogi) w gminie Biskupiec, 

podczas gdy wójt zadeklarował wsparcie w wysokości 350 tys. zł. P. Skarbnik wyjaśniła, że 300 

tys. zł. będzie realizowane jako inwestycja, a 50 tys. zł. będzie wykorzystane jako zwykłe, bieżące 

remonty. W ZDP potrzebne są każde pieniądze. P. Skarbnik przypomniała, że w grudniu konieczne 

było dokonanie korekty w projekcie, żeby spełnione zostały nowe wskaźniki. I wówczas dyrektor 

ZDP wyraził zgodę na zdjęcie z budżetu kwoty 700 tys. zł. zaplanowanych na wydatki bieżące.  

P. Kłosowski dodał, że ostatecznie budżet obcięto o 880 tys. zł.  

P. Skarbnik powiedziała, że istotnie, ponieważ obcięto także wydatki na zakupy. Dyrektor ZDP ma 

w tej chwili ogromny problem, żeby wykonać plan remontowy przewidziany na 2011r.  

P. Kłosowski powiedział, że ZDP otrzyma środki z Ministerstwa Infrastruktury w wysokości 162,5 

tys. zł. na przebudowę mostu w Radomnie. Drugie tyle musi wyasygnować powiat. Jest już 

informacja, że wniosek przeszedł. Mosty są w złym stanie, należy je sukcesywnie remontować. 

Sam ZDP temu nie podoła, dlatego trzeba sięgać po środki zewnętrzne.   

Przewodnicząca zapytała czy jest porozumienie z gminą Biskupiec. 

P. Kłosowski poinformował, że rozmawiał z pracownikiem Urzędu Gminy. Gmina ma już uchwałę 

oraz przygotowaną umowę. ZDP również. Do podpisania umów niezbędna jest uchwała Rady 

Powiatu.   

Przewodnicząca poprosiła, a na następnej sesji radni mogli się zapoznać z podpisanym 

porozumieniem. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr IX/80/2011 (załącznik nr 10) 

podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego złej sytuacji w rolnictwie 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radny Marek Ząbkiewicz zwrócił uwagę na postulat mówiący o wprowadzeniu cen urzędowych na 

skup produktów rolnych. Postulat ten kłóci się z zasadami gospodarki wolnorynkowej, 

obowiązującej w Polsce. Radny zapytał czy nie należałoby tego zapisu zmienić.  

Radna Adam Głowacki – Przewodniczący komisji rolnictwa powiedział, że na posiedzeniu Komisji 

Rolnictwa padł taki postulat i dlatego dosłownie przytoczono go w uzasadnieniu do uchwały, ale 

faktycznie można go nieco inaczej sformułować.  

W wyniku krótkiej dyskusji ustalono, że zapis w uchwale będzie brzmiał: „Zagwarantować ceny 

minimalne…” 

Radni nie mieli więcej uwag.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr IX/81/2011 (załącznik nr 11) 

podjęto jednogłośnie. 

Salę obrad opuścił p. Cieplak. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie 

zadań w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zadali pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr IX/82/2011 (załącznik nr 12) 

podjęto jednogłośnie. 

Salę obrad opuścił p. Korecki. 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Biskupiec z 

przeznaczeniem na realizację w roku 2011 zadania „Przebudowa drogi gminnej Piotrowice-

Słupnica” 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie zapytała czy jeżeli nie będzie porozumienia, 

środki nie zostaną przekazane. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że najpierw muszą być zabezpieczone środki w budżecie. To pierwszy 

warunek. Następnie Rada musi wyrazić swoją zgodę w formie uchwały. Jeżeli Rada wyrazi zgodę, 

podpisana zostanie umowa.  

P. Kłosowski powiedział, że do końca września wójt gminy musi przekazać środki do powiatu. 
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Przewodnicząca powiedziała, że jej chodzi o to, że środków jakie ma przekazać gmina, nie ma w 

budżecie. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że są w budżecie. Były już w projekcie budżetu (po stronie dochodów) 

ponieważ w 2010r. zostały podpisane partnerskie porozumienia między gminą, a powiatem. Teraz 

następuje realizacja porozumień.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr IX/83/2011 (załącznik nr 13) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Biskupiec z 

przeznaczeniem na realizację w roku 2011 zadania „Kształtowanie obszaru przestrzeni 

publicznej w centrum wsi poprzez przebudowę chodników w miejscowości Czachówki, Sumin 

i Rywałdzik” w części obejmującej budowę chodników przy drogach powiatowych we wsi 

Rywałdzik i Sumin 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Przewodnicząca zapytała o koszt budowy chodnika. 

P. Kłosowski odpowiedział, że powiat dofinansuje budowę chodnika w Rywałdziku (800 metrów 

bieżących) i Suminie (900 metrów bieżących). Powiat płaci tylko koszty niekwalifikowane i VAT. 

P. Skarbnik poinformowała, że w przypadku chodnika w Suminie koszty niekwalifikowane 

wynoszą 65.599,66 zł., a  chodnika w Rywałdziku – 82.479 zł.   

P. Kłosowski dodał, że w Czachówkach chodnik jest budowany przy drodze gminnej, ale całe 

zadanie tak się nazywa jak zapisano w uchwale. 

Przewodnicząca powiedziała, że p. Kłosowski zawsze tłumaczy radnym, że chodniki powinny być 

budowane w jednym ciągu. Zapytała dlaczego w Bratuszewie zrobiono tylko kawałek chodnika; 

czy to zadanie będzie dokończone. 

P. Kłosowski wyraził nadzieję, że będzie dokończone. 

Przewodnicząca stwierdziła, że rozpoczyna się nowe zadania, a nie kończy starych, rozpoczętych.  

P. Kłosowski odpowiedział, że do tego stwierdzenia ustosunkuje się, jak będzie odpowiadał na 

wniosek dotyczący remontu drogi w Nielbarku.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Za uchwałą nr IX/84/2011 (załącznik nr 14) 

głosowało 14 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

 

 

 

 



 20

Ad. 20 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Grodziczno z 

przeznaczeniem na realizację  w roku 2011 zadania „Przebudowa drogi gminnej 183031 N 

Ostaszewo-Gronowo (granica gminy) o długości 2,4 km” 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie 

mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr IX/85/2011 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 21 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania 

Przewodnicząca poprosiła o odpowiedź na wnioski i zapytania. 

Starosta poinformowała, że jeżeli chodzi o sprawę obwodnicy, do Dyrekcji Ochrony Środowiska 

będzie wysłany monit dotyczący przedłużającej się procedury rozpatrzenia odwołania od decyzji 

środowiskowej. Zostanie skierowane również pismo w sprawie remontów dróg wojewódzkich. 

Następnie Starosta poprosiła p. Ryszarda Kłosowskiego – Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych o 

przedstawienie informacji na temat remontu drogi w Nielbarku.   

P. Kłosowski poinformował, że do tej pory było zawsze tak, że na początku roku Zarząd Powiatu 

zatwierdzał plan robót drogowych na bieżący rok. W związku z tym, że od tego roku Rada uchwala 

Wieloletnią Prognozę Finansową, propozycje do planu p. Kłosowski będzie musiał składać 

najpóźniej w październiku poprzedniego roku. Chodzi o to, żeby zadania były realizowane jako 

inwestycje, a nie jako remonty, a do tego potrzebne są stosowne dokumenty (raport oddziaływania 

na środowisko, decyzja środowiskowa itd.) Jeżeli chodzi o drogę przez wieś Nielbark, w tym roku 

na pewno remont nie będzie robiony, bo nie ma na to środków. Droga była planowana do remontu, 

ale niestety stało się inaczej. Zdaniem p. Kłosowskiego wyremontowany powinien być odcinek 

przez całą wieś do drogi krajowej nr 15, czyli przeszło 3,5 km. Przygotowany będzie roboczy 

kosztorys i remont będzie zaplanowany do realizacji w przyszłym roku.  

Przewodnicząca wyraziła wątpliwość, że tak się stanie. Stwierdziła, że najpierw trzeba przyjrzeć się 

studium wykonalności i pomyśleć o II etapie budowie szkoły. Przynajmniej wykonać 

dokumentację. Przy tak dużej inwestycji i tak ograniczonym budżecie, mówienie, że zrobiony 

będzie remont drogi w Nielbarku długości 3,5 km, jest nierealne. Przewodnicząca stwierdziła, żeby 

przestać się oszukiwać. Chyba, że znajdą się jakieś nadzwyczajne środki na inwestycje. Jednak to, 

co obecnie dzieje się w kraju dowodzi, że środków będzie raczej mniej, niż więcej. Po sprawie 

obwodnicy widać, że jest problem z finansami państwa. Odwołanie złożone przez mieszkańca 

gminy Kurzętnik było paradoksalnie „wielkim szczęściem” dla olsztyńskiego oddziału GDDKiA. 
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Gdyby nie interwencja p. Szulc, dyrektor w ogóle nie przyjechałby na sesję. Jeżeli mowa o 

remoncie drogi przez Nielbark, wszyscy wiedzą jak droga wygląda na odcinku przez wieś. Porusza 

się nim bardzo ciężki sprzęt. Poza tym, jeżeli „piętnastka” jest zablokowana, ruch jest kierowany 

przez Nielbark. Nie należy obiecywać rzeczy niemożliwych, ale zrobić to, co faktycznie jest pilne 

czyli 500 metrów przez wieś. Przewodnicząca powtórzyła, że prosi jedynie o remont odcinka drogi 

przez wieś, bo jest on naprawdę w tragicznym stanie. Remont jest ujęty Wieloletnim Planie 

Inwestycyjnym i póki co - nie jest realizowany. Chodzi o dotrzymanie obietnicy, że remont będzie 

zrobiony w zamian za nieodpłatne przekazanie gruntu pod budowę szkoły zawodowej.  

Radny Stanisław Czajka powiedział, że według niego, w sytuacji kiedy powiat iławski w ogóle nie 

jest zainteresowany remontem odcinka drogi od parowozowni do granicy powiatu, 

nieporozumieniem było wstawianie do budżetu II części „schetynówki” czyli remontu kolejnego 

odcinka drogi Nowe Miasto – Iława. Siłą rzeczy takie pilne odcinki jak 500 metrów przez wieś 

Nielbark, wypadły z planu. Remont drogi do Iławy też jest potrzebny, ale ze strony powiatu 

iławskiego nie ma żadnego zainteresowania remontem drogi po stronie sąsiedniego powiatu. Droga 

na terenie naszego powiatu, przez wieś Radomno i odcinek za Radomnem, jeszcze by wytrzymała. 

Byłyby środki na inne odcinki m.in. w Nielbarku.  

Z sali obrad wyszła radna Trzaskalska. 

Ad. 22 

Sprawy różne 

Przewodnicząca odczytała następujące pisma: 

1.  pismo p. Tadeusza Żuralskiego w sprawie wsparcia finansowego dojazdów na 

wyścigi kolarskie (załącznik nr 16)  

Przewodnicząca poinformowała, że wniosek o wsparcie finansowe złożył również p. Piotr Patalon 

Prezes LZS „Burza – Wel” w Bratianie (załącznik nr 17). Wnioski winien rozpatrzyć Zarząd 

Powiatu, który realizuje budżet. Następnie przekazała pisma p. Wicestaroście. 

2. pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej informujące o posiedzeniu Kolegium 

RIO, na którym rozpatrywana będzie uchwała Rady Powiatu nr VII/66/2011  

(załącznik nr 18) 

Z sali obrad wyszedł radny Czajka. 

3. prośbę o wsparcie finansowe Polskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku w 

Solecznikach (załącznik nr 19) 

Przewodnicząca powiedziała, że z budżetu nie można przekazać dofinansowania. Chodziłoby 

ewentualnie o zapewnienie noclegu w prywatnych domach i np. przekazanie wsparcia finansowego 
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na paliwo. Przewodnicząca zaproponowała, że przedstawi taką propozycję Prezesowi Zarządu 

PUTW w Solecznikach. 

Następnie zapytała czy ktoś pragnie jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 23 

 Zakończenie obrad IX Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady IX Sesji Rady Powiatu.     

 

 

       Protokół sporządziła:       Przewodnicząca Rady Powiatu 

        Anna Andrzejczak                 Zofia Andrzejewska 


